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P r o t o k ó ł  Nr VIII/11 

 sesji Rady Gminy Narewka odbytej w dniu 31 sierpnia 2011 r.  

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Narewka ul. Białowieska 1 

 

 Obecni radni: 

1. Gryc Mieczysław   - zam. Narewka 

2. Kulesza Sławomir   - zam. Siemianówka 

3. Rowiński Jerzy    - zam. Lewkowo Stare 

4. Charkiewicz Aleksander  - zam. Eliaszuki 

5. Drewnowski Jan   - zam. Mikłaszewo 

6. Drozd Jerzy    - zam. Narewka 

7. Januszkiewicz Luba   - zam. Mikłaszewo 

8. Kalinowski Paweł   - zam. Nowe Masiewo 

9. Krasnopolski Mirosław  - zam. Narewka 

10. Niedźwiedź Andrzej Marcin - zam. Kapitańszczyzna 

11. Nieścieruk Paweł   - zam. Ochrymy 

12. Oniskiewicz Daniel   - zam. Siemianówka 

13. Sadowski Stanisław   - zam. Tarnopol 

14. Wierzchowska Halina  - zam. Zabłotczyzna 

 Nieobecny usprawiedliwiony: 

1. Leon Chlabicz     - zam. Narewka 

W sesji ponadto udział wzięli: 

1. Pawilcz Mikołaj   - Wójt Gminy 

2. Skirko Dariusz    - N-czy N-ctwa Browsk 

3. Lewsza Maria    - Dyrektor Zespołu Szkół 

4. Stulgis Anna    - p.o. Dyrektora GOK 

5. Zubrycki Piotr    - sołtys sołectwa Babia Góra 

6. Rejent Helena    - sołtys sołectwa Eliaszuki 
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7. Kiczkaluk Włodzimierz  - sołtys sołectwa Grodzisk 

8. Saczko Olimpia    - sołtys sołectwa Guszczewina 

9. Dobrzyński Mirosław   - sołtys sołectwa Janowo 

10. Wojciechowski Jan   - sołtys sołectwa Leśna 

11. Ciełuszecki Jan   - sołtys sołectwa Lewkowo Nowe 

12. Bondaruk Eugeniusz   - sołtys sołectwa Lewkowo Stare 

13. Filinowicz Alina   - sołtys sołectwa Stare Masiewo 

14. Marczuk Jan    - sołtys sołectwa Nowe Masiewo 

15. Łuksza Helena    - sołtys sołectwa Michnówka 

16. Trusiewicz Mirosława  - sołtys sołectwa Mikłaszewo 

17. Korolczuk Maria   - sołtys sołectwa Nowa Łuka 

18. Opolska Elżbieta   - sołtys sołectwa Narewka 

19. Karpiuk Waldemar   - sołtys sołectwa Ochrymy 

20. Łuksza Zenaida   - sołtys sołectwa Olchówka 

21. Wróblewski Aleksy   - sołtys sołectwa Planta 

22. Suchodoła Witalis   - sołtys sołectwa Podlewkowie  

23. Kajdewicz Krzysztof   - sołtys sołectwa Skupowo 

24. Witkowski Leszek   - sołtys sołectwa Tarnopol 

25. Wierzchowska Halina  - sołtys sołectwa Zabłotczyzna 

26.  Maksymiuk Zdzisława  - Honorowy Obywatel Gminy Narewka 

27. Rybak Piotr    - przedstawiciel PSP w Hajnówce 

Obrady VIII sesji Rady Gminy otworzył o godz. 10,00 Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc, który im przewodniczył do chwili 

przekazania przewodnictwa obrad dla Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Pana Jerzego Rowińskiego. 

Po powitaniu zebranych i stwierdzeniu prawomocności obrad /w sesji w chwili 

otwarcia uczestniczyło 14 radnych, co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał/ przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek 
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obrad VIII sesji. 

Do przedstawionego porządku dziennego radni żadnych uwag ani propozycji 

jego zmiany nie zgłosili. 

Porządek obrad VIII sesji Rady Gminy przedstawia się następująco: 

1. Wręczenie Aktu nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Narewka. 

2. Wręczenie nagród laureatom konkursu na „najestetyczniej urządzoną posesję 

i zagrodę”. 

3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy. 

4. Wnioski i interpelacje radnych. 

5. Informacja o realizacji budżetu gminy w I półroczu 2011 r. 

6. Stan ochrony p. pożarowej na terenie gminy i potrzeby OSP. 

7. Zaopiniowanie wniosku Nadleśnictwa Browsk o uznanie za las ochronny. 

8. Oświata na terenie gminy – funkcjonowanie, potrzeby i założenia.  

9. Uchwalenie statutu gminy. 

10. Zmiany w budżecie gminy na 2011 r. 

11. Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2011 – 

2025. 

12. Powzięcie uchwał w sprawach: 

    - przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości, 

    - przystąpienia do opracowania zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Narewka, 

    - przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. 

13. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między VII a VIII 

sesją Rady Gminy. 

14. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

15. Wolne wnioski. 
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Do punktu 1 - wręczenie Aktu nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy 

Narewka. 

Zabierając głos w tym punkcie porządku obrad Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt 

Gminy poinformował, iż wystąpił z wnioskiem do Kapituły o nadanie Pani 

Zdzisławie Stanisławie Maksymiuk tytułu Honorowego Obywatela Gminy 

Narewka i odczytał treść wniosku wraz z uzasadnieniem. Kapituła pozytywnie 

wniosek zaopiniowała i wystąpiła do Rady Gminy o nadanie tytułu. Rada 

Gminy nadała Pani Zdzisławie Stanisławie Maksymiuk tytuł Honorowego 

Obywatela Gminy Narewka. 

Pan Wójt z Panem Przewodniczącym Rady Gminy wręczyli Pani Zdzisławie 

Maksymiuk Akt Nadania Tytułu oraz medal i pogratulowali tytułu. 

 Pani Zdzisława Stanisława Maksymiuk podziękowała za przyznanie 

tytułu i stwierdziła, iż jest „ogromnie zadowolona i zaszczycona”. 

Poinformowała, iż jej kontakt z Narewką jest od 15 lat i spotyka się tu z dużą 

sympatią. Stwierdziła, iż duże zasługi, w tym, że BS Brańsk przejął BS w 

Narewce miał samorząd bankowy i Pan Wójt. Mówiła, iż obecny oddział BS jest 

nieporównywalną placówką w stosunku do poprzedniego banku. Podziękowała 

Pani Dyrektor Oddziału BS za organizację i pracę banku. Stwierdziła, iż z 

Gminy Narewka można brać przykład. Podziękowała Kapitule, Panu Wójtowi i 

radnym za nadanie tytułu. Wyraziła nadzieję, że dalsza współpraca z Gminą 

Narewka nie będzie gorsza niż do tej pory. 

Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy stwierdził, iż przyznanie Pani Zdzisławie 

Stanisławie Maksymiuk tytuł Honorowego Obywatela Gminy Narewka to 

skromny sposób podziękowania za to co Pani Maksymiuk zrobiła dla 

społeczności Gminy Narewka. 

Do punktu 2 - wręczenie nagród laureatom konkursu na „najestetyczniej 

urządzoną posesję i zagrodę”. 

Przewodniczący obrad udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji 
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konkursowej Panu Andrzejowi Marcinowi Niedźwiedź w celu poinformowania 

o wynikach konkursu na „najestetyczniej urządzoną posesję i zagrodę”. 

Zabierając głos Przewodniczący Komisji konkursowej odczytał protokół z 

podsumowania konkursu. 

 /kserokopia protokołu – zał. Nr 1 – w załączeniu/ 

Nagrody pieniężne i dyplomy laureatom konkursu wręczyli Pan Mikołaj 

Pawilcz – Wójt Gminy i Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy. 

Zabierając głos Pan Wójt podziękował i pogratulował uczestnikom udziału w 

konkursie, a członkom komisji złożył podziękowania za ich pracę.  

Nagrody pieniężne w wysokości jak w protokole z podsumowania konkursu 

odebrali: 

1. Pani Zenaida Romańczuk z Olchówki. 

2. Pani Anna Ignatowicz z Siemianówki. 

3. Pani Nadzieja Kabać z Michnówki. 

4. Pan Anatol Matysiuk z Siemianówki. 

5. Pani Barbara Bielawska z Janowa. 

6. Pan Bogusław Stulgis z Narewki. 

 

Do punktu 3 - przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc zwrócił się do 

radnych z pytaniem, czy mają jakieś uwagi do protokołu z VII sesji Rady 

Gminy. 

Do protokołu z VII sesji Rady Gminy radni żadnych uwag nie zgłosili i w 

zarządzonym głosowaniu 14 głosami – za, go przyjęli. 

 

Do punktu 4 – wnioski i interpelacje radnych. 

 W tym punkcie porządku obrad głos zabrali: 

1. Pan Jerzy Drozd – radny zam. w Narewce, który wnosił o: 
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    - usunięcie skarpy z pobocza drogi od skrzyżowania do Kalinowskiego w 

Skupowie i z drogi k. Niczyporuka, 

    - podsypanie dróg na kolonie wsi Skupowo tj. do Kajdewicza Krzysztofa, 

Podłaszczyków, Boruty, Grzegorza Gorustowicza, Bińczyckiej, Eugenii 

Nowickiej, 

   - naprawienie dachu na budynku świetlicy wiejskiej w Skupowie tak, żeby nie 

przeciekał, 

   - zainstalowanie oświetlenia ulicznego przy świetlicy w Skupowie i kwaterze 

agroturystycznej „Slawkonia”. 

Zwrócił się do Pana Nadleśniczego Nadleśnictwa Browsk w Gruszkach o 

wycięcie suchego świerku przy drodze do Gorustowicza Aleksandra w 

Skupowie oraz o podsypanie i wyrównanie drogi Zabłotczyzna – Skupowo. 

Pytał, czy jest możliwość utworzenia w Gminie Narewka żłobka? 

2. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka wnosił o odłowienie 

bezpańskich psów w Siemianówce oraz wyrównanie drogi na Osowe i Prarez w 

Siemianówce i zgarnięcie tam poboczy. W związku z kradzieżą siatki do piłki 

siatkowej przy Ośrodku Edukacji Ekologicznej w Siemianówce proponował 

ogrodzenie posesji ośrodka, co stanowiłoby zabezpieczenie przed kradzieżami, 

czy też niszczenia mienia. Mówił, iż zostało zamknięte boisko do gry w tenisa. 

Pytał o plany firmy Profit w zakresie dostępu naszej gminy do 

szerokopasmowego internetu i o ustalenia ze spotkania z Ministrem Spraw 

Wewnętrznych i Administracji w Siemianówce oraz kiedy będzie budowana 

droga do AIDY w Siemianówce i czy firma ta będzie partycypować w kosztach 

jej budowy? 

3. Pan Paweł Nieścieruk – radny zam. w Ochrymach podziękował za 

podsypanie dróg żwirowych na terenie jego okręgu wyborczego. Prosił o 

podsypanie drogi na odcinku od Bora Zdrój do mostku na Bobrówce i od punktu 

skupu mleka do Dąbrowy. Wnosił o ustawienie wiaty na przystanku PKS przy 
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Ceramice Budowlanej w Lewkowie Starym oraz o uzupełnienie ubytków w 

nawierzchni drogi Lewkowo Stare – Eliaszuki. 

4. Pan Jerzy Rowiński – radny ze wsi Lewkowo Stare wnosił o ścięcie skarp 

przy drodze na Bokowe, gdyż skarpy odgradzają drogę od rowu i sama staje się 

rowem oraz o wycięcie tam zakrzaczenia przydrożnego. 

5. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol zgłosił, iż za mało jest 

miejsc na parkingach na Starym Dworze i za mała jest plaża. Proponował 

kontynuować projekt i poszerzyć plaże i parking. Mówił, że na Stary Dwór 

przyjeżdża dużo ludzi, o czym świadczy chociażby fakt, że trzeba czekać w 

kolejce na kort tenisowy. Mówił o potrzebie oznakowania kąpieliska na Starym 

Dworze i reklamowania tego miejsca. Wnosił o naprawę drogi na Ludwinowo 

/przy pomniku oraz k. asfaltu i przy wyjeździe z górki/ oraz o wyrównanie 

równiarką drogi na Mostki k. Sadowskich. Poinformował, iż naprawy wymaga 

dach na wc przy świetlicy wiejskiej w Tarnopolu, który został uszkodzony 

podczas wichury. 

6. Pani Halina Wierzchowska – radna ze wsi Zabłotczyzna podziękowała Panu 

Nadleśniczemu za przygotowanie placu w Świnorojach dla potrzeb organizacji 

festynu. Pytała, czy może być ustawiona wiata na przystanku PKS w 

Świnorojach? 

7. Pan Mirosław Krasnopolski – radny ze wsi Narewka mówił, iż w Narewce są 

„bezdomne” psy, które mają obroże. Proponował, żeby policjanci zwracali 

mieszkańcom uwagę, że psy muszą być pilnowane. Poinformował, iż na boisku 

Orlik w Narewce jedna z siatek zabezpieczających strzały piłką jest mocno 

porozrywana. Wnosił o wymianę jej na nową. 

 

Do punktu 5 - informacja o realizacji budżetu gminy w I półroczu 2011 r. 

 O realizacji budżetu gminy w I półroczu 2011 r. poinformował Pan 

Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy. 
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 /wystąpienie P. Wójta – zał. Nr 2, zarządzenie Nr 41/11w sprawie 

informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2011 r. – zał. Nr 

3 – w załączeniu/ 

 W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Jan Ciełuszecki – sołtys sołectwa Lewkowo Nowe mówił, iż rolnicy, 

którzy sprzedali część gruntów mają naliczany podatek od poprzedniej 

powierzchni. Uważa, że trzeba powrócić do praktyki wystawiania upomnień, co 

mobilizuje niektórych rolników do zapłacenia zaległych podatków, oraz do 

pobierania odsetek od nieterminowych wpłat. 

2. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odnosząc się do głosu Pana sołtysa 

poinformował, iż dopiero informacja o zmianach z geodezji jest podstawą do 

naliczenia podatku za mniejszą powierzchnię, w przypadku sprzedaży i dopiero 

ta zmiana upoważnia do korekty podatku. Są wystawiane upomnienia i 

pobierane odsetki od nieterminowych wpłat. Zaległości podatkowe ma niewielu 

rolników. Występują one tam gdzie nie jest uregulowany stan prawny i 

podatnicy, którzy zakupili grunt nie przebywają w kraju. Co jakiś czas do 

największych dłużników wystawiane są upomnienia. Jedna z firm miała siedzibę 

na Cyprze i nie było możliwości wyegzekwować podatku. 

3. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka pytał, czy Starostwo 

Powiatowe dokonuje zmian i aktualizuje dane w katastrze? 

4. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pana radnego 

poinformował, iż w tym roku na zlecenie Starostwa Powiatowego odnowiona 

została ewidencja budynków na terenie naszej gminy.  Firmie, która to 

wykonywała dostarczone zostały plany, informacje o podatnikach. Są wykazy, z 

którymi można się zapoznać. Starosta będzie wydawał decyzje. W celu 

aktualizacji katastru obowiązkiem inwestora jest zgłoszenie inwestycji do 

Nadzoru Budowlanego. 

 Rada Gminy 14 głosami – za przyjęła informację o realizacji budżetu 
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gminy w I półroczu 2011 r. 

 

Do punktu 6 - stan ochrony p. pożarowej na terenie gminy i potrzeby OSP. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc udzielił głosu Panu 

Piotrowi Rybak Dowódcy Jednostki Ratowniczo – Gaśniczej w Hajnówce w 

celu poinformowania o stanie ochrony p. pożarowej na terenie Gminy Narewka. 

 Zabierając głos Pan Piotr Rybak na wstępie podziękował za zaproszenie 

na sesję Rady Gminy i przeprosił za nieobecność Pana Komendanta 

Powiatowego PSP. Stwierdził, iż za stan ochrony p. pożarowej na terenie gminy 

odpowiada wójt. Przedstawił charakterystykę pożarową na terenie Gminy 

Narewka /w 2011 r. odnotowano 67 zdarzeń – 13 pożarów i 54 miejscowe 

zagrożenia/. Szacunkowe straty w wyniku pożarów to 143 tys. zł i w wyniku 

miejscowych zagrożeń 95 tys. zł. W pożarach było dwie ofiary śmiertelne, a 7 

osób zostało rannych w wypadkach drogowych. Gmina Narewka jest w 

czołówce zdarzeń, w których uczestniczy PSP. Trzeba dążyć do uzyskania 

normatywu sprzętowego. Komenda Główna corocznie przyznaje dotacje na 

zakup sprzętu dla jednostek będących w Krajowym Systemie Ratowniczo – 

Gaśniczym. Poinformował, iż Komenda Powiatowa PSP przystąpiła do 

opracowania projektu wspólnie z Białorusią i Ukrainą w celu pozyskania 

środków na zakup samochodów ratowniczych i łodzi ratowniczej na Zbiornik 

Wodny „Siemianówka”. Koszt jednego samochodu to ok. 900 tys. zł. 5 września 

będzie otwarcie ofert na samochód ratowniczy do KP PSP i wówczas samochód 

Star będzie sprzedany do którejś z jednostek osp z terenu powiatu. 

W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka wyraził nadzieję, że 

samochód Star z KP PSP nie będzie zbyt drogi i trafi do Gminy Narewka, pytał, 

do której jednostki osp na terenie naszej gminy trafi samochód z projektu 

transgranicznego, ile środków z dotacji z Urzędu Marszałkowskiego będzie dla 
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OSP Siemianówka. Mówił o konieczności budowy na Zbiorniku Wodnym 

„Siemianówka” pomostu pływającego, który będzie niezbędny, jeśli będzie 

nowa łódź ratunkowa. Mówił, iż często się zdarza, że sms-y nie dochodzą do 

strażaków z Siemianówki, co opóźnia wyjazd do pożaru. Prosił o rozwiązanie 

tego problemu. Pytał, czy była dotacja z KSRG na OSP Siemianówka? 

2. Pan Piotr Rybak – przedstawiciel KP PSP w nawiązaniu do głosu Pana 

radnego stwierdził, iż w Siemianówce nie ma systemu selektywnego 

powiadamiania i stąd problemy z dotarciem informacji. Dyżurny z KP PSP stara 

się jak najszybciej przesłać informację o zdarzeniu, wysyła na pejdżer. Trzeba 

zainstalować w Siemianówce system selektywnego wywołania. 

3. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy, który odnosząc się do głosu Pana 

radnego poinformował, iż w tej chwili trudno jest przesądzać, gdzie zostanie 

przekazany samochód gaśniczy Star. Przed jego przekazaniem musi być 

zrobiona ocena optymalnego wykorzystania pojazdu. Jest duże 

prawdopodobieństwo, że samochód Star trafi do naszej gminy. Być może w 

kosztach jego zakupu będzie partycypować OLPP. Dotacja z KSRG na 

wszystkie jednostki wynosiła ok. 69 tys. zł i 15 tys. zł otrzymano z Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego. Zakupione zostanie urządzenie 

hydrauliczne do Mercedesa, a urządzenie z niego zostanie przekazane do innego 

samochodu. O lokalizacji nowych samochodów z projektu transgranicznego w 

tej chwili trudno jeszcze mówić. Warunki nabycia będą korzystne, gdyż udział 

gminy to 10 % kosztów. Poinformował, iż w projekcie „Zrównoważony rozwój 

gmin położonych w regionie Puszczy Białowieskiej” ujęto zakup 3 samochodów 

strażackich. Mówił, iż zdarzeń i zagrożeń jest dużo, a straży wyjeżdżają też do 

usuwania drzew powalonych przez wichury. Podziękował strażakom za udział w 

akcjach. 

4. Pan Marcin Szymaniuk – Prezes Zarządu Oddziału Gminnego OSP 

poinformował, iż powiat hajnowski na jednostki KSRG otrzymał 143. 383 zł 
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dotacji, a Gmina Narewka 69.112 zł, z tego 43. 500 dla OSP Narewka, 8.742 zł 

Lewkowo i 16.870 zł Siemianówka. 

W imieniu Pana Wójta, własnym i strażaków osp podziękował Panu 

Sławomirowi Kuleszy – Honorowemu Prezesowi OSP Siemianówka za udział w 

akcjach i pracę na rzecz osp i wspólnie z Panem Wójtem i Przewodniczącym 

Rady Gminy wręczył grawerton z podziękowaniem. 

5. Pan Sławomir Kulesza – radny ze wsi Siemianówka podziękował za pamięć. 

Stwierdził, iż cieszy się, jeśli przyczynił się do rozwoju jednostki osp. 

Podkreślił, iż w jednostkach osp dużo zmieniło się na lepsze. Deklarował swoje 

wsparcie i działalność na rzecz jednostki w Siemianówce i OSP w Gminie. 

 Rada Gminy przyjęła informację o stanie ochrony p. pożarowej na terenie 

gminy i potrzebach OSP. 

 

Do punktu 7 - zaopiniowanie wniosku Nadleśnictwa Browsk o uznanie za las 

ochronny. 

 Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Mikołajowi Pawilcz – Wójtowi 

Gminy w celu wprowadzenia do dyskusji nad wnioskiem Nadleśnictwa Browsk 

o uznanie za las ochronny. 

Zabierając głos Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt poinformował, iż 1 lipca br. 

wpłynął wniosek Nadleśnictwa Browsk w Gruszkach o uznanie za las ochronny.  

Za lasy ochronne podatek jest o 50 % niższy. Nadleśnictwo występuje o uznanie 

za las ochronny 13.313,11 ha. Z uwagi na niższy podatek od lasów ochronnych 

gmina miałaby o 226.400 zł podatku mniej niż w roku bieżącym. Wszystkie 

komisje Rady Gminy opowiedziały się za negatywnym zaopiniowaniem 

wniosku Nadleśnictwa Browsk. 

Zabierając głos Pan Dariusz Skirko – Nadleśniczy Nadleśnictwa Browsk 

poinformował, iż Nadleśnictwo Browsk opracowuje nowy plan urządzania 

lasów. Lasy ochronne stanowią integralną jego część. Plan jest zatwierdzany 
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przez Ministra Środowiska. Złożyli wniosek o uznanie za las ochronny, 

ponieważ większość z wnioskowanej powierzchni jest w Naturze 2000 i jest 

chroniona z tego tytułu. Wniosek sporządza Biuro Urządzania Lasów, które 

kieruje się przepisami prawa. Organizacje pozarządowe zgłaszają własne 

inicjatywy np. wyznaczenia nowych ostoi i Nadleśnictwo nie ma na to wpływu. 

Są one wyznaczane przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska. 

Pracownia na Rzecz Wszystkich Istot wystąpiła o zaszczepienie grzyba i 

wyznaczenie strefy ochrony. Lasy ochronne zatwierdza Minister na podstawie 

wniosku Dyrektora Generalnego i opinii Rady Gminy, którą może uwzględnić, 

bądź nie.  

 W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Jerzy Drozd – radny zam. w Narewce pytał, czy w lasach ochronnych 

można pozyskiwać drewno? 

2. Pan Dariusz Skirko – Nadleśniczy Nadleśnictwa Browsk w Gruszkach 

odpowiadając na pytanie Pana radnego poinformował, iż w lasach ochronnych 

prowadzona jest gospodarka leśna, nie prowadzi się cięć zrębowych. Grzyby i 

jagody można tam zbierać. Do ostoi jest zakaz wstępu. 

3. Pan Paweł Nieścieruk – radny zam. w Ochrymach pytał, jakie korzyści 

przynosi granicznik płucnik dla ludności? 

4. Pan Dariusz Skirko – Nadleśniczy Nadleśnictwa Browsk odpowiadając na 

pytanie Pana radnego stwierdził, iż jest to typowa forma bioróżnorodności 

Puszczy Białowieskiej. 

5. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka mówił, iż ekolodzy 

dążą do bioróżnorodności, lecz w przypadku powiększenia BPN wprowadzane 

są nowe gatunki wbrew naturze. Uważa, że ustanowienie obszaru ochronnego 

będzie kartą przetargową przy powiększaniu obszarów Białowieskiego Parku 

Narodowego. 

6. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy mówił, iż w zakresie uznania za las 
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ochronny stan prawa jest trochę uznaniowy, gdyż który las nie jest 

wodochronny. Uważa, że trzeba, żeby to było zmienione. Z tytułu, że las będzie 

ochronny Nadleśnictwo nic nie traci, będzie tylko o połowę mniej podatku. 

Rekompensata podatkowa była ważnym argumentem przy rozmowach o 

powiększeniu BPN, teraz go nie będzie. Prosił Pana Nadleśniczego o 

przekazanie do Dyrektora Generalnego Lasów Państwowych, żeby była 

deklaracja, że utracone, w wyniku uznania za las ochronny, pożytki będą 

zrekompensowane. 

7. Pan Dariusz Skirko – Nadleśniczy Nadleśnictwa Browsk w Gruszkach w 

nawiązaniu do głosu Pana Wójta stwierdził, iż nie było intencją leśników, żeby 

pozbawić gminę dochodów. Przepisy prawa nie przewidują rekompensaty 

utraconych dochodów za lasy ochronne. Sugestie Pana Wójta przekaże za 

pośrednictwem Dyrektora Regionalnego do Dyrektora Generalnego. Każdy las 

pełni funkcję glebochronna albo wodochronną. 

8. Pan Sławomir Kulesza – radny ze wsi Siemianówka mówił, iż przyrost w 

lasach jest dobry i miejscowa społeczność wspiera leśników w ich działaniach i 

poczynaniach. Jeśli chciano poszerzyć BPN społeczność rozsądnie wspierała, 

żeby do tego nie doszło, natomiast lasy państwowe nic nie oferują dla 

mieszkańców. Ceny opału są wyższe niż w kraju. Pytał, czy Nadleśnictwo czyni 

działania, żeby opał dla miejscowej ludności był tańszy, gdyż w tej chwili 

drewno sprzedawane na zewnątrz jest tańsze. Gdyby można było po niższej 

cenie kupić np. 30 m³ drewna wówczas kilku rolnicy mogłoby kupić taką ilość. 

Proponował, żeby Generalny Dyrektor Lasów Państwowych rozpatrzył wniosek 

w sprawie tańszego opału dla miejscowej ludności. 

9. Pan Dariusz Skirko – Nadleśniczy odnosząc się do głosu Pana radnego 

stwierdził, iż nieprawdą jest, że drewno w Puszczy Białowieskiej jest droższe 

niż w Polsce. Duże jest zapotrzebowanie na drewno, lecz mając na uwadze 

potrzeby miejscowych mieszkańców drewno dla nich przetrzymuje. Ceny 
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drewna zostały obniżone maksymalnie, niższe już być nie mogą. Wystąpił do 

Dyrektora Regionalnego Lasów Państwowych o zmianę zasad sprzedaży 

drewna, więcej dla okolicznych mieszkańców, mniej na sprzedaż ogółem. 

Drewno jest, lecz mieszkańcy nie kupują. Wystąpił z wnioskiem o zwiększenie 

masy pozyskanego drewna /po wichurze/, ale nie uzyskano na to zgody. 

10. Pan Jan Marczuk – sołtys sołectwa Nowe Masiewo mówił, iż mieszkańcom 

potrzeby jest opał, a nie papierówka, która jest droższa. 

11. Pan Dariusz Skirko – Nadleśniczy Nadleśnictwa odnosząc się do głosu Pana 

sołtysa stwierdził, iż opał iglasty jest dostępny i jest na stanie. Nie ma natomiast 

opału liściastego, gdyż w Puszczy Białowieskiej nie można go pozyskiwać. 

Chcą utworzyć herbarium i ściągać tu jak najwięcej ludzi. Chcą też uświadamiać 

miejscowe społeczeństwo, żeby mieszkańcy jak najwięcej wiedzieli o ich 

działalności. 

12. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo pytał, czy 

Nadleśnictwo będzie miało żwir na naprawę dróg. 

13. Pan Dariusz Skirko – Nadleśniczy Nadleśnictwa Browsk odpowiadając na 

pytanie Pana radnego poinformował, iż do końca września Nadleśnictwo zakupi 

żwir i dowiezie również na drogę w Masiewie. 

14. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy pytał, kto nie wyraził 

zgody zwiększenie pozyskania drewna? 

15. Pan Dariusz Skirko – Nadleśniczy Nadleśnictwa Browsk odpowiadając na 

pytanie Pana przewodniczącego Rady Gminy poinformował, iż była to decyzja 

Ministra Środowiska. Poinformował również, iż wielkość sprzedawanego 

drewna np. dla mieszkańca Białegostoku jest ograniczana do 10 m³. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc odczytał projekt 

opinii do wniosku o uznanie za las ochronny. 

Do przedstawionego projektu opinii radni żadnych uwag, ani propozycji nie 

zgłosili. 
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 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zaopiniowania wniosku o uznanie za las ochronny. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych, Rada Gminy, 

14 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr VIII/62/11 

w sprawie zaopiniowania wniosku o uznanie za las ochronny 

- stanowiącą zał. Nr 4 

  

 O godz. 11,50 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach, 

która trwała do godz. 12,20. 

 Po przerwie przewodnictwo w obradach przejął Pan Jerzy Rowiński – 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy. 

Po przerwie na salę obrad nie powrócili radni: Pan Mieczysław Gryc, Pan 

Mirosław Krasnopolski i Pan Jan Drewnowski. 

 

Do punktu 8 - oświata na terenie gminy – funkcjonowanie, potrzeby i założenia.  

 Przewodniczący obrad Pan Jerzy Rowiński udzielił głosu Pani Marii 

Lewsza – Dyrektorowi Zespołu Szkół w Narewce w celu poinformowania o 

oświacie na terenie gminy – funkcjonowaniu, potrzebach i założeniach. 

 / informacja – zał. Nr 5 – w załączeniu/ 

W dyskusji głos zabrali:  

1. Pan Jerzy Drozd – radny zam. w Narewce pytał, czy jest możliwość 

wykupienia obiadów w stołówce szkolnej przez osobę prywatną? 

2. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pana radnego 

stwierdził, iż takiej możliwości nie ma. Kuchnia w szkole przygotowuje obiady 

dla uczniów. 

3. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka pytał, ile oddziałów 

było w Zespole Szkół w Narewce w roku ubiegłym i czy są nauczyciele, którzy 
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mają uprawnienia emerytalne i jeszcze pracują, a młodzi są zwalniani? 

4. Pani Maria Lewsza – Dyrektor Zespołu Szkół odpowiadając na pytania Pana 

radnego poinformowała, iż w ubiegłym roku szkolnym w Zespole Szkół było 16 

oddziałów, w tym jest 15. Brakuje nauczycieli języków. 

5. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka mówił, iż dobrze jest, 

że są dwa Kluby Przedszkolaka, ale za mało godzin dziennie one pracują. Jego 

zdaniem gdyby Klub był czynny przez 8 – 10 godzin dziennie byłoby w nich 

więcej dzieci. Pytał, czy będą czynione starania, żeby przyjmować do Klubu 

dzieci 2,5 roczne, co przyczyniłoby się do rozwoju dzieci, a matki mogłyby 

szukać pracy. Pytał, czy są potrzebne duże nakłady, żeby dwa Kluby połączyć w 

jeden, który pracowałby np. po 10 godzin dziennie? 

6. Pani Maria Lewsza – Dyrektor Zespołu Szkół odnosząc się do głosu 

przedmówcy stwierdziła, iż w przypadku Klubu Przedszkolaka w Narewce po 

godz. 13,00 dzieci, które nie zostaną odebrane będą mogły być odprowadzane 

do świetlicy w szkole. 

7. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy w uzupełnieniu wypowiedzi Pani 

dyrektor stwierdził, iż 10 godzin w Klubie Przedszkolaka to nie tylko kwestia 

pobytu, to wymóg leżakowania, zapewnienia dzieciom 3 posiłków, czego w tej 

chwili żaden Klub nie może zapewnić. Dowożenie posiłków może odbywać się 

samochodem służącym tylko do tego celu. 8 – 10 godzin to przedszkole, a 

Klubu Przedszkolaka nie można traktować jako przedszkola. Gdyby przedłużyć 

o 1 godz. funkcjonowanie Klubów to musieliby za tą godzinę zapłacić rodzice. 

8. Pan Jan Ciełuszecki – sołtys sołectwa Lewkowo Nowe mówił, iż zakończenie 

bieżącego roku szkolnego będzie 29 czerwca 2012. Pytał, czy jest ciągłość w 

nauczaniu? Wchodzą nowe podręczniki. Czy 3 latek uczęszczający do Klubu 

Przedszkolaka nie ma straconego dzieciństwa? 

8. Pani Maria Lewsza – Dyrektor Zespołu Szkół w nawiązaniu do głosu 

przedmowcy stwierdziła, iż nie ma jednolitej opinii, jednolitego wzorca, jak jest 
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lepiej dla dzieci, a rodzice różnie do tej sprawy podchodzą. Szkoła jest w 

ciągłych zmianach. Rocznie zmienia się wiele rozporządzeń, które muszą 

realizować. Jako długoletni praktyk uważa, że niektóre działania można byłoby 

wykonać inaczej. 

 Rada Gminy bez uwag przyjęła informację o oświacie na terenie gminy 

– funkcjonowaniu, potrzebach i założeniach. 

Salę obrad opuścił Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź. 

 

Do punktu 9 - uchwalenie statutu gminy. 

 Przewodniczący obrad Pan Jerzy Rowiński udzielił głosu Pani Lubie 

Januszkiewicz – przewodniczącej Komisji Statutowej. 

Zabierając głos Pani Luba Januszkiewicz poinformowała o składzie i pracy 

komisji oraz przedstawiła proponowane zmiany zapisów w projekcie statutu 

gminy w stosunku do zapisów w projekcie, którzy otrzymali radni. Zapisy te 

wynikają w ustawy o samorządzie gminnym.  

Do proponowanych zmian zapisów w projekcie statutu radni żadnych uwag nie 

zgłosili i jednomyślnie je zaakceptowali. 

Zabierając głos Pan Daniel Oniskiewicz – członek komisji poinformował, iż 

komisja statutowa wprowadziła w projekcie statutu nowe rozwiązanie – 

obywatelską inicjatywę uchwałodawczą. Wprowadzone również zostały zmiany 

organizacyjne dotyczące powiadamiania o sesjach rady gminy, możliwości 

nagrywania dźwięku i obrazu na sesjach. 

 Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

statutu gminy. 

Przedstawiony projekt uchwały poddany został pod głosowanie. W 

zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 10 radnych, Rada Gminy 10 

głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 
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u c h w a ł ę  Nr VIII/63/11 

w sprawie uchwalenia statutu gminy 

- stanowiącą zał. Nr 6 

 

 

Do punktu 10 - zmiany w budżecie gminy na 2011 r. 

 Propozycję zmian w budżecie gminy przedstawił Pan Mikołaj Pawilcz – 

Wójt Gminy. 

Do przedstawionej propozycji zmian w budżecie gminy radni żadnych uwag nie 

zgłosili. 

Przewodniczący obrad Pan Jerzy Rowiński poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 10 radnych, Rada Gminy 

10 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr VIII/64/11 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r. 

- stanowiącą zał. Nr 7 

 

 

Do punktu 11- zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na 

lata 2011 – 2025. 

 Propozycję zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka 

na lata 2011 – 2025 przedstawił Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy. 

Do przedstawionej propozycji zmiany radni żadnych uwag nie zgłosili. 

Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Narewka na lata 2011 – 2025 odczytał Pan Jerzy Rowiński. Przedstawiony 

projekt uchwały poddany został pod głosowanie. W zarządzonym głosowaniu, 

w którym udział wzięło 10 radnych, Rada Gminy 10 głosami – za, O – przeciw, 

O – wstrzymujących się powzięła: 
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 u c h w a ł ę  Nr VIII/65/11 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 

2011 – 2025 

- stanowiącą zał. Nr 8 

 

Do punktu 12 - Powzięcie uchwał. 

 Wszystkie projekty w tym punkcie porządku obrad wyjaśniał, 

przedstawiał i uzasadniał Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy. 

 Przewodniczący obrad Pan Jerzy Rowiński odczytał projekt uchwały w 

sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości. Przedstawiony projekt 

uchwały poddany został pod głosowanie. W zarządzonym głosowaniu, w 

którym udział wzięło 10 radnych, Rada Gminy 10 głosami – za, O – przeciw, O 

– wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr VIII/66/11 

w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

- stanowiącą zał. Nr 9 

 

 Po wyjaśnieniu przez Pana Wójta projektu uchwały w sprawie 

przystąpienia do opracowania zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Narewka w dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka, który pytał, jakie będą 

koszty sporządzenia zmiany? 

2. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pana radnego 

poinformował, iż koszt zmiany wyniesie ok. 1 tys. zł. 

 Przewodniczący obrad Pan Jerzy Rowiński poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Narewka. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 10 radnych, Rada Gminy 

10 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 
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u c h w a ł ę  Nr VIII/67/11 

w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Narewka 

- stanowiącą zał. Nr 10 

 

 Po wyjaśnieniu przez Pana Wójta projektu uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka, który mówił, iż jego 

zdaniem właściciele działek, dla których będzie sporządzany miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego powinni uczestniczyć w kosztach 

sporządzenia planu. 

2. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy w nawiązaniu do głosu poinformował, iż 

wystąpi do właścicieli działek, dla których będzie opracowywany miejscowy 

plan, aby wpłacili po 300 zł tak jak to było w przypadku właścicieli działek 

położonych przy Zbiorniku „Siemianówka” w strefie 147 m n.p.m. 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 10 

radnych, Rada Gminy 10 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się 

powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr VIII/68/11 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego 

- stanowiącą zał. Nr 11 
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Do punktu 13 - sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między VII 

a VIII sesją Rady Gminy. 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Jerzy Rowiński udzielił głosu 

Panu Mikołajowi Pawilcz – Wójtowi Gminy w celu przedstawienia 

sprawozdania z działalności Wójta Gminy w okresie między VII a VIII sesją 

Rady Gminy. 

 /sprawozdanie – zał. Nr 12 – w załączeniu/ 

Do przedstawionego sprawozdania radni żadnych uwag nie zgłosili i 

jednomyślnie je przyjęli. 

 

Do punktu 14 - odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

 Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych udzielił Pan Mikołaj 

Pawilcz – Wójt Gminy. I tak: 

- wysokie pobocza i skarpy będą ścinane sukcesywnie przy wszystkich drogach 

gminnych /także w Skupowie, na Bokowe, Dąbrowę, Prarez, Osowe/, a darnina i 

piasek wywożony w miejsca, gdzie trzeba drogi podsypać /m.in. w Skupowie, w 

Olchówce, na Bokowe/. Drogi będą równane. Jeśli będą środki można będzie 

naprawić 1- 2 drogi gminne wynajmując firmę wyłonioną w drodze przetargu, 

- dach na budynku świetlicy wiejskiej w Skupowie będzie naprawiany poprzez 

podkładanie blachy w miejscach gdzie dach przecieka, 

- potrzeby utworzenia żłobka nie były zgłaszane. Na kolejnej sesji Rady Gminy 

zostanie przedstawiony projekt określający koszty opieki nad dzieckiem przez 

osoby fizyczne. I w takiej formie opieka nad małymi dziećmi będzie mogła być 

świadczona, 

- jest problem z bezpańskimi psami, gdyż rozwiązana została ze schroniskiem w 

Wasilkowie umowa, ponieważ odłowione psy wypuszczali. Schroniska w 

Białymstoku i w Hajnówce psów nie przyjmują. Prowadzone są rozmowy ze 

schroniskiem w Hajnówce, które chce, żeby płacić miesięczny ryczałt i opłatę za 
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psy odłowione. Zdarza się, że psy są porzucane na terenie naszej gminy przez 

turystów, 

- sprawę kradzieży siatki z boiska przy Ośrodku Edukacji Ekologicznej w 

Siemianówce i uszkodzenia tam huśtawek zgłoszono dla Policji. Aby ograniczyć 

takie chuligańskie wybryki trzeba byłoby zamontować monitoring, 

- korty tenisowe zamykane są tylko na noc, 

- firma Profit aktualnie prowadzi rozmowy z właścicielami nieruchomości, na 

których będą stawiane wieże. W 2012 r. na terenie gminy ma być już 

szerokopasmowy dostęp do internetu, 

- odnośnie wizyty Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji w 

Siemianówce i przejścia granicznego to w obecnej chwili Ministerstwo Rozwoju 

Regionalnego ustala ze stroną szwajcarską przepływ finansów, a w II połowie 

września Pan Wojewoda podpisze umowę o finansowaniu inwestycji. Pierwsze 

prace mogą się rozpocząć jeszcze w tym roku, 

- kiedy będzie budowana droga do AIDY w Siemianówce jeszcze nie wiadomo. 

Jest ona na pewno potrzebna, ale jest i wiele innych potrzeb. AIDA proponuje, 

że wpłaci należność podatkową na dwa lata do przodu, żeby były środki na 

opracowanie projektu. Problemem jest 5 m pas drogi, który trzeba poszerzyć, co 

wiąże się z wykupem gruntu, podziałem działek, a ponadto jest to teren leśny i 

potrzebne jest uzyskanie zgody. Zadanie to zostało wpisane do projektu 

„Zrównoważony rozwój terenów położonych na obszarze Regionu Puszczy 

Białowieskiej”, 

- droga od Bora Zdrój do mostku na Bobrówce zostanie podsypana, 

- są wykonane trzy wiaty na przystanki PKS w Świnorojach, Olchówce i Nowej 

Łuce. Jeśli nie będzie zgody na ustawienie w Świnorojach to będzie ustawiona 

w Lewkowie Starym, 

- Starostwo Powiatowe złożyło wniosek m.in. o środki na poprawę stanu 

nawierzchni drogi Lewkowo Stare /od rozdzielni/ - Eliaszuki, od Prarezu do 
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Siemianówki i w Olchówce. Razem 2,5 km dróg. Prace te zostaną wykonane 

jeszcze w tym roku. Są już zakupione materiały.  

Pan Wójt poinformował, iż zostanie ogłoszony przetarg na przebudowę drogi 

Michnówka – Łuka, 

 - na Starym Dworze jest za mało parkingów, ale na dzień dzisiejszy nie ma 

środków finansowych, żeby wyznaczyć i urządzić nowe. Można będzie nawieźć 

żwiru i tam parkować samochody, 

- kąpielisko było przez kogoś oznakowane we własnym zakresie, ale to nie 

zdawało egzaminu, trzeba oznakować zgodnie z przepisami kodeksu 

drogowego. Przy drogach prowadzących oznakowanie jest, 

- droga przy pomniku w Tarnopolu i na Mostki przez las zostaną naprawione, 

- dach na wc w Tarnopolu zostanie naprawiony, 

- na okres zimy nowa siatka na Orliku nie będzie zakładana, zrobi się to na 

wiosnę. Do zimy można może jeszcze być ta co jest, po jej naprawieniu. 

 

Do punktu 15 - wolne wnioski. 

 W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1. Pan Mirosław Dobrzyński – sołtys sołectwa Janowo, który poinformował, iż 

drzewo z pasa drogowego spadło na trak w Janowie. Wnosił o wycięcie 

zakrzaczenia przydrożnego przy drodze do Janowa. Zgłosił, iż pomiędzy posesją 

Nr 21, a 23 w Świnorojach zwisa nisko nad ziemią kabel telekomunikacyjny i 

wnosił o poprawę tego stanu rzeczy. Mówił, iż sołtysi zmuszeni są podpisywać 

listę obecności po sesji Rady Gminy, gdyż zdarzyło się, że ktoś wyszedł w 

czasie sesji, a dzisiaj 1/3 radnych opuściła salę obrad jeszcze przed podjęciem 

uchwał. 

2. Pan Leszek Witkowski – sołtys sołectwa Tarnopol mówił, iż przy drodze na 

Stary Dwór ustawiony jest znak „Zbiornik Wodny Siemianówka” w związku, z 

czym część kierowców dojeżdża do Starego Dworu sadząc, że jedzie do wsi 
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Siemianówka. Wnosił o odpowiednie oznakowanie drogi do Starego Dworu i 

wsi Siemianówka, żeby do takich sytuacji nie dochodziło, gdyż samochody 

ciężarowe – TIR-y mają duży problem z zawróceniem samochodu w Starym 

Dworze. 

3. Pan Jan Ciełuszecki – sołtys sołectwa Lewkowo Nowe wnosił o dowiezienie 

żwiru na drogę na kol. wsi /k. Pani Eugenii Marczuk/. Poinformował, iż zawaliła 

się stodoła na posesji nieżyjącego już Pana Grygoruka. Słoma, którą był pokryty 

dach została rozrzucona przez wiatr po posesji i okolicy, co grozi pożarem. W 

rozwalonej stodole stoi jeszcze samochód. 

4. Pani Helena Łuksza – sołtys sołectwa Michnówka prosiła o przyspieszenie 

remontu świetlicy w Michnówce. 

5. Pan Włodzimierz Kiczkaluk – sołtys sołectwa Grodzisk przekazał wniosek 

mieszkańców wsi o ustawienie wiaty na przystanku PKS w Grodzisku. 

6. Pani Alina Filinowicz – sołtys sołectwa Stare Masiewo prosiła o podsypanie 

drogi do Zamosza. Pytała, kiedy będą budowane przydomowe oczyszczalnie 

ścieków? 

7. Pan Krzysztof Kajdewicz – sołtys sołectwa Skupowo wnosił o podsypanie 

drogi do Szarejków w Skupowie oraz o wstawienie przepustu na drodze do 

Podłaszczyków w Skupowie i dowożenie na tą drogę darni i piachu. 

8. Pan Paweł Nieścieruk – radny zam. w Kapitańszczyźnie wnosił o uprzątnięcie 

terenu przy zlewni mleka w Lewkowie i przy byłej szkole w Lewkowie Starym. 

9. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo pytał, co z ustawieniem 

przepustu przy dębie – pomniku przyrody przed wsią Olchówka? 

10. Pan Jerzy Rowiński – radny ze wsi Lewkowo Stare proponował, żeby na 

Starym Dworze wywiesić informację o kwaterach agroturystycznych, gdyż 

turyści o nie pytają. Mówił, iż potrzebny jest na Starym Dworze pirs, pomost do 

cumowania łódek. Właściciele łódek ponosiliby opłaty za cumowanie. 

11. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy, który odnosząc się do głosów w 
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wolnych wnioskach poinformował: 

- w sprawie zwalonego na trak drzewa w Janowie trzeba szukać kontaktu z 

właścicielem posesji, 

- pobocze drogi do Janowa zostanie obkoszone, 

- wniosek o podwieszenie kabla telekomunikacyjnego w Świnorojach zostanie 

przesłany do Telekomunikacji, 

- wniosek o odpowiednie oznakowanie drogi do Zbiornika Wodnego 

„Siemianówka” i do Siemianówki zostanie przesłany do Podlaskiego Zarządu 

Dróg Wojewódzkich, 

- zostanie dowieziony żwir na drogę w Lewkowie Nowym /do P. Marczuk/, 

- zagrożenie p. pożarowe w Lewkowie Nowym zostanie zgłoszone do 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, 

- remont świetlicy w Michnówce zostanie zakończony, gdy już nie będzie 

można wykonywać prac na dworze, w okresie zimowym. Miejsce po wyjęciu 

belki zostało zamurowane i został zastosowany chemiczny środek 

przeciwgrzybiczny, 

- w okresie zimy zostanie wykonana wiata na przystanek PKS do wsi Grodzisk i 

na wiosnę ustawi się ją, 

- droga do Zamosza zostanie podsypana, 

- wniosek o środki na przydomowe oczyszczalnie ścieków został już złożony do 

WFOŚiGW. Po poprawce wniosku na rok 2011 i uzyskaniu promesy finansowej 

ogłoszony będzie przetarg i opracowywany projekt. Na przydomowe 

oczyszczalnie ścieków podpisano 150 umów. Oczyszczalnie będą budowane w 

2012 roku, 

- przepust na drodze do Podłaszczyków w Skupowie zostanie wstawiony i 

będzie nawożony na tą drogę piasek, 

- teren przy zlewni mleka w Lewkowie zostanie uprzątnięty, mimo iż nie jest on 

własnością gminy. Na placu przy byłej szkole będzie jeszcze przez jakiś czas 
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nieporządek, zanim nie ukończy prac firma łącząca wodociągi z Narewki i 

Lewkowa, 

- decyzja, w którym miejscu ma być ustawiony przepust przy dębie w Olchówce 

zostanie podjęta podczas wspólnej z P. Łukszą – byłym sołtysem wsi Olchówka 

wizyty w tym miejscu, 

- informacja o kwaterach agroturystycznych zostanie wywieszona w oknie 

Ośrodka Turystyczno – Rekreacyjnego na Starym Dworze. Możliwości 

uzyskania takiej informacji jest sporo, 

- na dzień dzisiejszy nie było pomysłu w zakresie budowy pirs- a na Zbiorniku 

Wodnym „Siemianówka”. Wystąpiono z wnioskiem do Ministra Rozwoju 

Regionalnego o dofinansowanie budowy wyciągu nart wodnych i nart 

snowboardowych.  

 Po wyczerpaniu porządku dziennego Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Pan Jerzy Rowiński zamknął o godz. 14,40 obrady VIII sesji i podziękował 

zebranym za udział. 

 Na tym protokół zakończono. 

Do protokołu dołączono 12 załączników. 

 

Protokolant:                                                    Przewodniczący Rady Gminy 

 

N. Kiczkaluk                                                               Mieczysław Gryc 

Podinspektor 

                                                                         Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

 

                                                                                       Jerzy Rowiński 

 

 

 

 


